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Perličky Brna přiblíží nové knihy
KLÁRA ŽIDKOVÁ

Brno – Na náměstí Svobody
stávala po roce 1915 socha tak-
zvaného Wehrmanna (na
snímku). Při návštěvě prezi-
denta Masaryka stála před
hlavním nádražím obrovská
slavobrána. V čele pohřební-
ho průvodu Josefa Hybeše
hrálo šest kapel. Fotografie z
těchto událostí si lidé mohou
prohlédnout v prvním díle no-
vé knižní edice Brno, Město –
lidé – události.

Brněnské Nakladatelství
Josef Filip chce knihy o zají-
mavých událostech vydávat v
půlročních intervalech. „Kaž-

dý díl představí ve foto-
grafických kapitolách
perličky a zajímavosti z
Brna. O mnoha z nich dnes
možná lidé ani nevědí,“ ří-
ká majitel nakladatelství
Vladimír Filip.

Může tak Brňanům
představit i události,
které podle něj nejde
zařadit do žádné tema-
tické publikace. „Když
jsem procházel archiv
nakladatelství, vytipo-
val jsem si přibližně dvě
stovky zajímavostí. Edi-
ce tedy může mít hodně
dílů,“ podotýká.

Unikátní je podle

něj i to, že tyto fotografie do-
sud nikdo nepublikoval. „Pro
edici používáme obrázky ze
soukromého archivu nakla-
datelství. Máme přibližně
dvanáct tisíc pohlednic a pat-

náct tisíc fotografií Brna.
Archivujeme například
i staré pozvánky či do-

bový účet z restaurace,“
upozorňuje Filip.

Se sbíráním materiálu
začal před třiceti lety. A
po revoluci navázal na
svého otce Josefa, který
nakladatelství založil v
roce 1938. „Otec doslova

chrlil knihy všeho
druhu. Vydával de-

tektivky, paměti, knížky pro
děti i knihy o umění,“ říká na-
kladatel. V roce 1948 ale ko-
munisté podnik znárodnili a
Vladimír Filip ho obnovil až
po sametové revoluci. Zamě-
řuje se ovšem výhradně na vy-
dávání fotografických knih.

Už teď plánuje další publi-
kace. Třeba knihu snímků br-
něnského fotografa Josefa
Kunzfelda. Zachytil historic-
ké centrum města před tak-
zvanou Velkou asanací, kte-
rou schválili brněnští radní v
roce 1895. „Máme více jeho fo-
tografií než Moravská galerie
v Brně. Jsou to nádherné vel-
ké fotografie,“ pyšní se Filip.

ZPRAVODAJSTVÍ:

Dvě křižovatky
otevřou v sobotu
Brno – Řidičům v Brně se v so-
botu otevřou dvě části mimo-
úrovňové křižovatky velkého
městského okruhu a Svitav-
ské radiály. „Usnadní to ply-
nulost dopravy v daném mís-
tě,“ uvedl ředitel brněnského
závodu Ředitelství silnic a
dálnic Zdeněk Pánek. Řidi-
čům se otevře silnice ve Spor-
tovní ulici v délce asi 600 me-
trů ve směru od Svitav. Zpro-
vozní se i jedna rampa, která
umožní odbočení ze Sportov-
ní k Husovickému tunelu. (red)

Více informací čtěte v zítřejším
vydání Brněnského deníku Rovnost

Opereta Perikola
Diváci si mohou konec
představení zvolit sami
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Líbí se vám návrhy  
nového nádraží v Brně?
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Vánoční dárky přes internet
Na včasný nákup a dodání zbývá
čas už jen do konce týdne

Čtěte na str. 2

ZPÍVÁNÍ S DENÍKEM ROVNOST: ZAPLNĚNÝ ZELNÝ TRH

NESEM VÁM NOVINY. Přes šest stovek lidí si přišlo včera s Brněnským deníkem Rovnost zazpívat nejznámější koledy na Zelný trh v Brně. Notu jim udával dvacetičlenný dět-
ský sbor ze starolískovecké Základní školy Labská. Po koledách Půjdem spolu do Betléma, Nesem vám noviny a Narodil se Kristus Pán zazněla náměstím i píseň Půlnoční, z filmu
Alois Nebel. „Chtěl bych poděkovat všem, kteří sem přišli, a hlavně dětem, které zazpívaly tak krásně, jak bychom to my v redakci určitě nedokázali,” poděkoval všem přítom-
ným šéfredaktor Jihomoravských deníků Rovnost Tomáš Herman. Koledy ve stejný čas zpívali lidé na čtrnácti náměstích v celé republice díky přímému přenosu Rádia Impuls.
„Moc se mi to líbilo. Příští rok určitě přijdeme zase,” pochválil akci Jan Šťastný z Brna.Viz Lidé... str. 12 Foto: Deník/Lubomír Stehlík Více fotografií nawww.rovnost.cz

Z TOP 09 v Brně odejde 50 lidí
Nedemokratické jednání, tresty za věci,
které nejsou špatně. To je důvod, proč chce
asi padesátka lidí opustit brněnskou TOP 09.
JAN SPĚŠNÝ

Brno – Vyhazujete členy za to,
že jednají správně. Vaše me-
tody řízení strany jsou nede-
mokratické. Končíme. Tak se
rozhodly desítky členů br-
něnské organizace strany
TOP 09.

Podle některých informací
chce ze strany odejít až pade-
sát lidí. „Volají a píšou mi, že
jsou současnou situací
zhnuseni. Někteří své člen-
ství ukončí sami, jiní neza-
platí v lednu členský příspě-
vek, tím pádem skončí také,“
řekl Brněnskému deníku
Rovnost bývalý předseda br-

něnské organizace a její za-
kladatel Jan Levíček. Stranu z
podobných důvodů opustil už
nedávno.

Odejít chce i Jiří Skaunic z
bystrcké místní organizace
TOP 09. „Šel jsem do politiky s
nějakými představami. Bo-
hužel aktuální vedení brněn-
ské organizace je nenaplnilo.
Nemám náladu se dál s touto
stranou nějak spojovat,“ sdě-
lil Skaunic.

Jemu a dalším členům stra-
ny vadí například nedávné
vyloučení Jana Mandáta, kte-
rý média informoval o trest-
ním stíhání svého spolustra-
níka Martina Šrubaře. „Vola-

lo mi několik lidí z Brna-
severu, že chtějí odejít. Vadí
jim, že ve straně zůstal Šru-
bař, který byl souzený. A že já
jsem musel odejít,“ komento-
val situaci Mandát.

Současný šéf brněnské
TOP 09 Jaroslav Kacer nařče-
ní kolegů odsuzuje. „Odmí-
tám, že by tu fungovaly nede-
mokratické principy, spíše
naopak. Pravidelně všechny
členy informujeme o našich
aktivitách, což zřejmě nevy-
hovuje každému. Pan Mandát
musel opustit stranu, protože
nedodržel daná pravidla pro
komunikaci s médii,“ uvedl
Kacer.

Podle něj desítky členů
opustily stranu i za vedení bý-
valého předsedy Levíčka. „Ke
konci loňského roku nezapla-
tili členské příspěvky. Nové

vedení v Brně působí téměř
sedm měsíců a je za námi vi-
dět kvalitní práce. Je otázkou,
jak se do ní někteří členové za-
pojují a zda jejich motivací k
odchodu nejsou jen nenaplně-
né ambice,“ uvedl Kacer.

Situaci nevidí dramaticky
ani brněnský politolog Stani-
slav Balík. „Stabilitu strany
odchod členů neohrozí. Lidé si
toho většinou ani nevšim-
nou,“ sdělil Balík.

Kacerovo křídlo
Bývalý předseda Levíček je
přesvědčen,ževestranětovře.
A že odchody nejsou normál-
ní. „Nejsou před námi žádné
volby, takže není důvod na ně-
co si hrát. Členové odchází
kvůli nespokojenosti s Kace-
rem a lidmi kolem něj,“ sdělil.

Celostátní vedení strany
však za Kacerem stojí. „Zvoli-
li jej demokraticky členové re-
gionální organizace. V politi-
ce je přirozené, že existují ná-
zorové skupiny. Pokud se jed-
na rozhodla nás opustit, mu-
síme to respektovat, i když nás
to mrzí,“ uvedla mluvčí stra-
ny Alžběta Plívová.

Přístup členů, kteří chtějí
TOP 09 opustit, považuje br-
něnský politolog Michal Pink
za nekorektní. „Pokud se ně-
kdo rozčiluje nad tím, jak fun-
guje politická strana, tak je to
podobné, jako když se budu
zlobit na auto, že jezdí po sil-
nici, dělá hluk a vytváří zplo-
diny,“ řekl.

Podle něj straně spíš pomů-
že, že ji opustí nespokojení li-
dé, kteří v politice nenašli to,
co hledali.

Zachránili
dvanáct psů
Brno – Dvanáct opuštěných
psů odchytili včera brněnští
strážníci. Nebezpečné to bylo
podle mluvčí brněnské měst-
ské policie Denisy Kapitanči-
kové například v Palackého
třídě v Králově Poli. „Agre-
sivní pes tam totiž napadal li-
di, kteří šli kolem nebo čekali
na zastávce, také vbíhal do
cesty tramvajím,“ řekla Ka-
pitančiková. (red)

dnes si přečtěte

Obchodníka s obrazy
zprostil soud viny
Brno – Až desetileté vězení
hrozilo za podvody při obcho-
dování s obrazy Martinu Ja-
nulíkovi. Soud ho včera ale
osvobodil. ...6

Znojmo líčí na mladé
Západočechy
Znojmo – Druholigoví fotba-
listé Znojma plánují spolu-
práci s mistrovskou Plzní. Ta
chce posílat na jih Moravy
především mládežnické re-
prezentanty. ...24

Připojení v tramvaji
za rok přibude
Brno – Bezplatné připojení k
internetu nabízí v tramvajích
zatím jen soukromé firmy. Do-
pravní podnik chce příští rok
zavést i svoji síť. ...3

10
00
79
41
88
_S

Okurka Okurka Okurka 
salátovásalátovásalátová

1 ks1 ks

9090
9.909.90

-20%

15. 12. – 18. 12. 2011

ČTVRTEK  15. PROSINCE 2011 - ČÍSLO 292 14 KČ / PŘEDPLATNÉ 11 KČ

9 771802 088015

1 1 2 9 2


